
قالیباف در تجلیل از معلمان برگزیده:
 دولت آینده اولویت اصلی خود 

را آموزش و پرورش قرار دهد

رئیس مجلس با بیان اینکه اگر می خواهیم نظام رتبه بندی 
را اج��را کنی��م باید به حفظ ش��أن معلمان توج��ه ویژه ای 
داش��ته باش��یم، گفت: دولت آینده باید اولویت اصلی خود 
را آموزش و پرورش قرار دهد. محمدباقر قالیباف در مراس��م 
تجلیل از معلمان برگزیده ۳۱ اس��تان کشور که به صورت 
ویدئوکنفرانس��ی همزمان با روز معلم برگزار ش��د، با اشاره 
به جایگاه رفیع معلمان و گرامیداشت یاد شهدای انقلاب و 
دفاع مقدس بویژه شهدای دانش آموز و معلم افزود: اگر چه کرونا 
شیرازه آموزش و پرورش را به هم ریخت اما آموزش و پرورش 
توانس��ت با یک سرعت خوب و با همت مدیران و معلمان، 
س��امانه ای را طراحی کند و به نوع��ی خارج از انتظار عمل 
کند و همه دیدند چگونه در روز نیاز و س��ختی، کم لطفی و 
کم توجهی مسؤولان با تلاش و کوشش معلمان جبران شد 
که این مهم نشان داد براستی شغل معلمی شغل انبیاست. 
رئیس مجلس ش��ورای اس��لامی ادامه داد: البته تعدادی از 
دانش آموزان به خاطر محرومیت و عدم دسترسی به امکانات، 
از فضای مجازی فراهم شده برای آموزش محرومند که این 
مهم دغدغه ما است و شرمنده و نگران آنها هستیم که نکند با 
تداوم کرونا امکان تحصیل را از دست بدهند و بر اساس همین 
دغدغه، مجلس در قانون بودجه ۱۴۰۰ پیش بینی کرد امکانات 
لازم برای مناطق محروم تامین ش��ود. وی با اشاره به دوران 
مسؤولیت خود در شهرداری تهران گفت: در آن زمان با آنکه 
شاید مسؤولیت اصلی شهرداری چیز دیگری بود اما با توجه 
به اهمیت معلمی و آموزش و پرورش، ما همه شهرداری ها و 
ناحیه ها را توجه داده بودیم اگر معلمان و مدیران در مدارس 
مشکلی دارند، در حد توان مدیریت شهری به آنها توجه شود 
و ان شاءالله با همین نگاه در حال و آینده نیز پیش خواهیم 
رفت. قالیباف درباره لایحه رتبه بندی معلمان که از س��وی 
دولت ارائه شده است، گفت: این لایحه در کمیسیون در حال 
بررسی است و اگر اشکالاتی نیز دارد با همکاری دولت و در 
مسیر بررسی اصلاح خواهد شد و بی شک در اولویت مجلس 
قرار دارد و با آنکه بررس��ی و تصویب آن نهایی نشده است، 
مجل��س در چارچوب بودجه ۱۴۰۰ پیش بینی بودجه آن را 
انجام داده اس��ت. وی در ادامه بر اهمیت دانشگاه فرهنگیان 
تاکید کرد و گفت: این دانشگاه باید در راستای کادرسازی و 
توسعه آموزش و پرورش ساختار یابد و هرگز نباید از بحث 

دانشگاه فرهنگیان غفلت کنیم.

تداوم رگبار و رعد و برق 
در بیشتر مناطق کشور

مدیرکل پیش بینی و هشدار سریع سازمان هواشناسی 
از تداوم وقوع رگبار و رعد و برق در بیشتر مناطق کشور 
طی امروز دوشنبه ۱۳ اردیبهشت خبر داد. صادق ضیاییان 
در گفت و گو با ایس��نا اظهار کرد با فعالیت سامانه بارشی 
در کش��ور طی روز دوش��نبه در تمام مناطق کش��ور  جز 
استان های کرمانشاه و ایلام طی برخی ساعات رگبار باران 
همراه با رعد و برق و وزش موقت باد ش��دید و در برخی 
مناطق خیزش گرد و خاک و در نقاط مستعد بارش تگرگ 
پیش بینی می شود. ضیاییان افزود: این سامانه بارشی طی 
روز سه ش��نبه )۱۴ اردیبهشت( بیشتر در نواحی مرکزی، 
شمال شرق، شرق، جنوب شرق، دامنه های جنوبی البرز، 
دامنه های زاگرس مرکزی، روز چهارشنبه )۱۵ اردیبهشت( 
در نوار شمالی و نوار شرقی کشور و طی روز پنجشنبه )۱۶ 
اردیبهشت( در نوار شمالی و استان های کرمان، فارس، یزد 

و اصفهان فعال است. 

احتمال تجدیدنظر در زمان برگزاری 
امتحانات پایه های نهم و دوازدهم

وزیر آموزش و پرورش با اشاره به تصمیم آموزش و پرورش 
ب��رای برگزاری حضوری امتحانات پایه های نهم و دوازدهم 
اظهار کرد: هر اقدامی حتما با هماهنگی ستاد مقابله با کرونا 
خواهد بود. اگر شرایط و فضای سلامت جامعه خوب باشد 
امتحانات را برگزار می کنیم اما چنانچه کرونا شدت یابد ممکن 
است در زمان برگزاری امتحانات تجدیدنظر کنیم. محسن 
حاجی میرزایی با بیان اینکه اکنون برنامه ما این اس��ت که 
بعد از عید سعید فطر آزمون ها در همه پایه های تحصیلی 
آغاز ش��ود و امیدواریم تا قبل از ۲۸ خرداد که روز برگزاری 
انتخابات است پایان یابد، گفت: اما اگر به مشکلی بربخوریم و 
مسؤولان بهداشتی محدودیت هایی را اعمال کنند، متناسب با 

محدودیت ها در این تصمیمات تجدیدنظر می شود. 

انتشار لیست واکسن خواران شهرداری
شهردار تهران با حضور در دویست و نود ویکمین جلسه 
ش��ورای ش��هر تهران گف��ت: ۴۴ نفر از پرس��نل بازیافت، 
۱۰۰ پاکبان، ۱۲ کارمند، ۱۳ نفر فاقد رابطه استخدامی با 
ش��هرداری تهران با هویت مشخص، ۲ راننده جرثقیل، ۹ 
راننده خودروی س��رویس، یک شهربان و ۱۷ کارگر فضای 
سبز واکسن دریافت کرده اند. پیروز حناچی در تشریح انحراف 
تزریق واکس��ن کرونای پرسنل شهرداری تهران، گفت: در 
بررسی ها مشخص شد انحرافاتی در برخی مناطق داشتیم 
در پی آن یک رئیس ناحیه تا صبح عزل شد. صبح پنجشنبه 
در توئیتی اعلام کردم پیگیر ماجرا هستیم و از رسانه ها بابت 
حساسیتی که به موضوع دارند تشکر کردم و دستور برخورد 
و پیگیری و بارگذاری اس��امی دریافت کنندگان واکسن در 
سامانه شفافیت را دادم. وی با اشاره به اینکه تحقیقاتی را با 
محوریت حراست کل پیگیری کردیم، ادامه داد: بحث عمده 
در منطقه ۶ بود که طی مکاتبه شهردار منطقه ۶ با بهداشت 
شمال غرب، لیستی با ظرفیت ۳۲۵ نفر برای تزریق واکسن 
اعلام شد که از این تعداد ۱۹۸ نفر واکسن دریافت کرده اند 
که اسامی آنها را از طریق حراست وزرات بهداشت پیگیری 
می کنیم. وی افزود: روزگذش��ته لیست کسانی که واکسن 

دریافت کرده اند در سامانه شفاف بارگذاری شد

اخبار

اجتماعی
ورود بزرگ ترین محموله واکسن کرونا توسط جمعیت هلال احمر

سخنگوی جمعیت هلال احمر از ورود بزرگ ترین محموله واکسن کرونا از طریق صلیب  سرخ چین به کشور خبر داد. محمدحسن قوسیان مقدم در 
گفت وگو با تسنیم اظهار کرد: با کمک و همکاری بخش های مختلف و در پی مذاکرات و پیگیری های فشرده ای که با نهادهای معتبر بین المللی )صلیب 
سرخ چین( صورت گرفت، محموله نخست به میزان یک میلیون دوز که بزرگ ترین محموله وارداتی واکسن کرونا تاکنون است، وارد کشور شد. 
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مصطفی خدابخش�ی: همزمان با روی کار آمدن اعضای دوره 
پنجم ش��ورای شهر تهران، ش��عارهایی بر سر زبان ها افتاد که 
بس��یاری از آنها با وجود گذشت ۴ س��ال از عمر این شورا در 
حد همان شعار باقی ماند و به مرز عمل نزدیک نشد و توقعات 
مردم را برآورده نکرد. در بین شعارهای پرتکرار این دوره، شعار 
»شهر انسان محور« بیش از پیش در دستور کار ستاد تبلیغاتی 
مدیریت شهری قرار گرفت تا این باور در بین مردم ایجاد شود 
که با توجه به خدمات گسترده ای که در دوره چهارم مدیریت 
شهری ارائه شده بود، فصل جدیدی از خدمات، رونمایی و شهر 
تهران بیش از پیش به مامنی امن برای ساکنانش مبدل می شود. 
از سوی دیگر همسویی سیاسی دولت و شورای شهر باعث 
قوت بخشی شعار »شهر انسان محور« شد اما با گذشت زمان، 
کم کم مشخص شد این شعار مانند بسیاری دیگر از شعارهای 
جبهه حاکم سیاسی بر دولت و شورای پنجم فاقد کارایی بوده 

و راه به سوی عملیاتی شدن پیدا نمی کند. 
تهران طی ۴ سال گذشته نه تنها نتوانست به شهری برای 
رفاه ساکنان خود مبدل شود بلکه کم کم شاهد کاسته شدن از 
ظرفیت های خدماتی و رفاهی خود بود تا فرسودگی، بخش های 
مختلف آن را در بر گیرد. نمونه این موضوع را می توان در شبکه 
حمل و نقل عمومی شهر تهران دید که از مجموع ۲۰ میلیون 
تردد روزانه، مسؤولیت جا به  جایی ۵ میلیون تردد را برعهده دارد. 
از آنجا که در این دوره ۴ ساله صرفا ۲۰۰ دستگاه اتوبوس وارد 
ناوگان حمل و نقل عمومی شد و شهرداری و دولت عزمی برای 
ورود اتوبوس های جدید به این شبکه نداشتند، هم اکنون تهران 
در نیاز ۳ هزار دس��تگاه اتوبوس گرفتار آمده تا استفاده از این 
شبکه به یکی از چالش های جدی مردم در این شرایط بحرانی 
و کرونایی مبدل شود. حال سوال اینجاست: چگونه شهری با این 
حجم از کمبود خدمات در شبکه حمل و نقل عمومی می تواند 

شهری انسان محور شناخته شود. 
به منظور بررس��ی پرونده کاری مدیریت ش��هری در دوره 
پنجم و بررسی چرایی عدم موفقیت این شورا در دوره ۴ ساله 
فعالیت خود، گفت وگویی را با اقبال شاکری، نماینده مردم تهران 

درمجلس و عضو سابق شورای شهر پایتخت ترتیب دادیم. 
***

  آقای ش�اکری! در ابتدای بحث به نظر شما مدیریت پنجم 
ش�هری توانست به درستی رس�الت خود در شهر تهران را به 

انجام برساند؟ 
شورای پنجم شهر تهران در شرایطی روی کار آمد که اعضای 
آن با نگاه سیاسی انتخاب شدند و عملا نگاه خدمت محوری برای 
آنها چندان دارای اهمیت نبود. همین نگاه سیاسی باعث شد تا 
رویکردها، فعالیت ها و انتخاب های شان با روندی سیاسی پیش 
رود. این در حالی اس��ت که شورای شهر نیازمند فعالیت های 
خدماتی اس��ت و نباید امور سیاس��ی بر آن حاکم باشد. عدم 
آگاهی اعضای شورا از امور شهر و پیش نیازهای آن باعث شد تا 
در این دوره ما شاهد کارنامه موفقی از مدیریت شهری نباشیم 
و عملا این ۴ سال خدمات مناسبی به مردم ارائه نشد. چگونه 
می توان از کسانی که با مقوله شهر ارتباط چندانی ندارند، توقع 

مدیریت شایسته داشت؟
  ما در این دوره بعد از چند سال شاهد حضور شهردار تهران 
در جلس�ات هیات دولت بودیم. همچنین همگرایی سیاسی 
دولت و ش�ورای شهر این پیش فرض را در ذهن ایجاد می کرد 
که این دوره می تواند از نظر مدیریتی بسیار درخشان باشد اما 
برخلاف تصورات، همه چیز برعکس شد و عملا این همگرایی 

نتوانست در راستای خدمات رسانی به مردم ایفای نقش کند. 
به نکته درستی اشاره کردید. متاسفانه به دلیل اینکه وجه 
قالب ش��ورای ش��هر در دوره پنجم، موضوعات سیاسی بود و 
خدمات مح��وری در اولویت چندم قرار داش��ت، مطالبه گری 
در این ش��ورا چندان به چشم نیامد و نتوانستند خواسته های 
مردم را از دولت مطالبه کنند و دولت س��هم خود را در اداره 
شهر تهران پرداخت کند. متاسفانه با وجود گذشت ۴ سال ما 
هنوز خروجی مناسبی از پیوند سیاسی دولت و شورا ندیده ایم 
و امیدی هم وجود ندارد در زمان باقیمانده اقدام خاصی در این 
زمینه انجام شود و این شورا بتواند مطالبات مردم را به صورت 

جدی پیگیری کند. 
  در انتخابات دوره پنجم دیدیم که صرفاً لیس�ت اصلاحات 
توانست رأی مردم را به دست آورد و وارد کارزار شورای شهر 
شود ولی ناکارآمدی این شورا ضربه شدیدی به اعتماد مردم 
به مدیریت شهری زد. با این اعتماد از دست رفته چه باید کرد؟

وقت��ی انتخابات با این روش پیش می رود و صرفا 
یک جریان خاص وارد شورای شهر می شود باید 

به موضوعات پش��ت پرده آن نی��ز توجه کرد. 
جریانات سیاسی یا به عبارتی پدرخوانده های 

سیاس��ی حامی این جریان 
سهم خود را از حمایت این 
افراد برای ورود به شورای 
ش��هر مطالبه می کنند. 
به عبارتی سهم خواهی 
پدرخوانده ها از ش��هر 
بخش عمده ای از علل 

ناکارآمدی این شورا 
شد تا بیشترین 

کارکرد اعضای 
دوره  ای��ن 
به  معطوف 
نام  تعویض 
خیابان ه��ا 

شود و نتوانند 

برنامه ای را در جهت بهبود زندگی مردم به اجرا بگذارند. 
یقینا با این رویکرد نمی توان توقع داشت که اعتماد مردم 
نسبت به شورای شهر خدشه  دار نشود، چرا که آنان با این امید 
به این لیست رای دادند که روند رو به رشد شهر ادامه پیدا کند 
نه اینکه طرح ها متوقف شود و هر روز فرصت ساخت و پرداخت 

شهر از بین برود. 
در این دوره هیچ گونه نیازسنجی درباره خواسته های مردم 
انجام نشد و عملا نیازهای اصلی مردم جایی در تصمیم گیری ها 
نداشت. حال شما ببینید چگونه می توان یک شهر به بزرگی 
ته��ران را مدیری��ت کرد بدون آنکه توجهی به خواس��ته های 

شهروندان آن شود. 
برای مثال یکی از نیازهای مردم بویژه طی ۱۵ ماه گذشته 
برخورداری از یک شبکه حمل و نقل عمومی منسجم، قوی و 
کارآمد بود، چرا که بسیاری از رفت و آمدهای روزانه توسط عموم 
مردم از طریق این شبکه انجام می شود ولی ما می بینیم طی ۴ 
سال گذشته این شبکه رشد چندانی نداشته و حتی به دلیل 
فرسودگی، بخشی از ظرفیت خود را از دست داده است. 
در دوره چه��ارم مدیریت ش��هری، زیرس��اخت ها 
جهت گسترش حمل و نقل ش��هری در حوزه ناوگان 
اتوبوسرانی، مترو و تاکس��یرانی آماده شد اما در دوره 
پنجم هیچ گونه اقدامی جهت 
پیگیری و پیش��رفت آن 
صورت نگرف��ت و عملا 
بخش عمده ای از فشار 
ناشی از این بی تدبیری 
در حوزه حمل و نقل 
عموم��ی بر دوش 
مردم ساکن در 
مناطق متوسط 
پایین شهر  و 
افتاد که بخش 
از  عم��ده ای 
ی  ه��ا د د تر
شهری شان 

وابسته به شبکه حمل و نقل عمومی است. 
  یکی از نکات مهم در مدیریت شهری ثبات مدیریت است، 
متأسفانه در این دوره تکثر تغییر مدیریت در شهرداری تهران 
عملاً این مجموعه را با چالش جدی رو به رو کرد تا نتواند آنطور 

که شایسته است به فعالیت های خود بپردازد. 
دقیقا همین طور است. متاسفانه ما در یک بازه زمانی کوتاه 
شاهد ۵ تغییر در سطح مدیریت شهرداری بودیم و همین موضوع 
باعث شد تا شهر در سردرگمی مدیریتی گرفتار شود. باید به این 
نکته توجه داشت که وقتی شهردار عوض می شود، صرفا یک 
نفر جا به جا نمی شود بلکه تعداد زیادی از مدیران تغییر کرده و 
عملا بدنه شهرداری نیز دچار تحول می شود. حال با این شرایط 
شما ببینید چند بار شهرداری در مدت زمانی ۱۵ ماهه شاهد 

تغییرات در تیم مدیریتی بود. 
این در حالی است که حساسیت بالایی را باید برای تهران در 
نظر گرفت تا مدیریت در آن تبدیل به یک الگوی مدیریتی در 
کشور شود. تغییرات مکرر شهردار و انتخاب مسؤولان شهری با 
تکیه بر نگاه های سیاسی عملا شهرداری را از کارایی اصلی خود 
دور کرد و مدیران را در این بخش مجبور به مدیریت رسانه ای 
امور کرد، در حالی که حرکت در ش��هرداری تهران می بایست 
روی ریل خدمات صورت گیرد نه با القای چند شعار که قابلیت 
عملیاتی شدن هم نداشت. متاسفانه عدم کارایی و عدم ثبات 
مدیریتی در شهر باعث شد تا اقدامات صورت گرفته در تهران 

بیشتر نمادین و نمایشی باشد. 
  جناب شاکری! چرا با وجود اینکه اعضای شورای شهر پنجم 
بر این باورند تمام ارقام بودجه برای ش�ان تامین شده ولی ما 
شاهد رشد عملیات های عمرانی در شهر نیستیم، در حالی که 
وقتی پول هست این توقع ایجاد می شود که مدیریت شهری 

با سرعت پروژه ها را پیش ببرد؟ 
در ای��ن زمین��ه یک نکته وج��ود دارد و آن اینکه در دوره 
چهارم مدیریت ش��هری بودجه ای در حدود ۱۸ هزار میلیارد 
تومان برای شهرداری مصوب شده بود، این در حالی است که 
در دوره پنجم این رقم بالغ بر ۴۰ هزار میلیارد تومان بود. در 
دوره چهارم ابرپروژه هایی در شهر به اجرا درآمد که تا پیش از 
آن در تهران اجرای آنها غیرممکن بود اما در این دوره با وجود 
افزایش بودجه ما می بینیم که نه تنها پروژه کلانی در ش��هر 
تهران به اجرا درنیامد بلکه در موضوعاتی همچون حمل و نقل 
عمومی، تهران با مشکل رو به رو شده و این مدیریت نتوانست 
ابتدایی ترین نیازها در این بخش را تامین کند. مدیریت شهری 
در دوره پنجم باید پاسخگو باشد که این بودجه در کجا هزینه 
شده و چرا تاکنون در شهر ما روند رو به رشدی را شاهد نبودیم. 
اگر شورای شهر، شهرداری و دولت از فرصت ۴ ساله خود در 
بهبود شبکه حمل و نقل عمومی استفاده می کردند، هم اکنون 
باید شاهد جا به جایی روزانه بالغ بر ۸ میلیون مسافر از طریق 
شبکه ریلی مترو می بودیم. اگر این موضوع محقق می شد یقینا 
مسیر برای باز کردن گره های ترافیکی در شهر تهران و مبارزه 
با آلودگی هوا بس��یار هموارتر از قبل می شد. حال با توجه به 
اینکه این اقدامات از سوی مدیریت شهری پنجم انجام نشده 
است باید منتظر استقرار مدیریت شهری ششم باشیم تا تمام 
کارهای بر زمین مانده را به انجام برساند. مدیریت آینده شهر 
تهران با این چالش رو به رو اس��ت که می بایست باگ ۴ ساله 
خدمت رسانی در شهر را پر کند و از طرف دیگر براساس نیازهای 
روز جامعه شهری در تهران، فعالیت های عمرانی جدید را در 

دستور کار قرار دهد. 

نماینده مردم تهران در مجلس در گفت وگو با »وطن امروز«: ضعیف ترین دوره شورای شهر را در دوره پنجم داشته ایم؛ در این دوره توجهی به خواسته های مردم نشد

سهم خواهی  پدرخوانده های سیاسی از مدیریت شهری

مع��اون وزی��ر بهداش��ت از همکاری 
نیرو ه��ای  بس��یج در مه��ار ویروس 
کرونا گفت و اینکه هدف بزرگی به گام پنجم اضافه شده؛ 
واکسیناسیون عمومی. به گزارش»وطن امروز«، دکتر علیرضا 
رئیسی با اشاره به همکاری نیروهای بسیج برای مهار ویروس 
کرونا در کش��ور، گفت: در این مدت اقدامات بسیار خوبی 
با همکاری بس��یج و وزارت بهداشت انجام شد و هنوز هم 
در حال انجام است. هم اکنون طرح شهید سلیمانی هم در 
حال اجراست و هیچ وقت این طرح متوقف نشده و باید به 
استان ها رفت و دید چه جلوه هایی از مدیریت در این باره 
شکل می گیرد. وی اضافه کرد: گام پنجم با اهداف کلی از 
جمله مدیریت و کنترل »کووید-۱۹« از طریق بیماریابی 
فعال، رهگیری حداکثری و واکسیناس��یون در ۶ ماهه اول 
س��ال ۱۴۰۰ در حال اجراست و علاوه بر بیماریابی فعال، 
رهگی��ری و قرنطینه، هدف بزرگی که به گام پنجم اضافه 
کرده ایم، واکسیناس��یون عمومی اس��ت. همچنین اهداف 
اختصاصی ما در این گام، واکسیناسیون فاز اول تا ۹۰ درصد 
در ۳ ماهه اول اس��ت که به آن رس��یده ایم. واکسیناسیون 
ف��از دوم ت��ا ۹۰ درصد نیز در ۳ ماه��ه اول و دوم از دیگر 
اهداف جزیی ما اس��ت که شروع شده و به کمک بسیج به 
پایان خواهیم برد. رئیس��ی خاطرنشان کرد: یکی دیگر از 
اهداف جزئی ما در گام پنجم بس��یج مقابله با کرونا، انجام 
واکسیناسیون فاز سوم تا ۹۰ درصد در ۳ ماهه دوم سال است 
و هدف گذاری ما این اس��ت که تا پایان گام پنجم، فازهای 
اول، دوم و س��وم واکسیناسیون را با کمک بسیج به پایان 
برسانیم که جمعیت تحت پوشش در این فازها، حدود ۱۲ 

تا ۱۴ میلیون نفر اس��ت. وی در ادامه تاکید کرد: در ۲ ماه 
گذشته بیش از ۴۰ هزار نفر از مبتلایان مثبت که قرنطینه 
بوده اند، نقض قرنطینه کرده اند و این افراد همانند یک بمب 
ویروس��ی در جامعه می چرخند. از بزرگ ترین اهداف ما در 
گام پنجم، اطمینان حاصل کردن از رعایت قرنطینه موارد 

شناسایی شده با شیوه محله محور است.
وزیر بهداش�ت: در مرحله سرازیری پیک چهارم کرونا  ■

هستیم
وزیر بهداش��ت با اش��اره به اینکه در حال پش��ت س��ر 
گذاش��تن پیک چهارم کرونا در کش��ور هس��تیم، گفت: 
به رغم همه فشارهایی که ویروس موتاسیون یافته آورد، در 
مرحله س��رازیری پیک چهارم کرونا هستیم. سعید نمکی 
در اجلاس مجازی مش��ترک روس��ای دانشگاه های علوم 
پزش��کی و فرماندهان س��پاه اس��تان ها، گفت: قبل از این 

قرارمان بر این بود که در قالب تش��دید بیماریابی خانه به 
خانه به دنبال مبتلایان به ویروس انگلیسی کرونا بگردیم 
تا بتوانیم شعله های کوچک را خاموش کنیم و از گسترش 
این آتش به سراسر کشور جلوگیری کنیم. لازمه این حرکت 
س��کون جمعیت بود. سیال بودن جمعیت این امکان را از 
ما می گرفت به همین دلیل با س��فرهای نوروزی مخالفت 
کردیم. بنا نبود که جمعیت سیال داشته باشیم اما به هر 
حال ای��ن موضوع مورد توجه قرار نگرفت و مس��افرت ها 
انجام شد. برای ما کاملا مشخص بود که بعد از این موج، 
گرفتار موج جدیدی با ش��یوع ویروس موتاسیون یافته در 
کش��ور می شویم، به همین دلیل خودمان را برای پذیرایی 
از بیماران آماده کردیم و قرار گذاشتیم تا مرحله سکون و 
بازگشت جمعیت در کنار عزیزان سازمان بسیج کار را ادامه 
دهیم. اگرچه تفاسیر گوناگونی شد و غرض ورزانی که همواره 
در پی ایجاد گسس��ت و فاصله بین نیروهای درون نظام و 
انقلابند، مقاله نوشتند و تفسیر کردند. کمااینکه همین الان 
به دلیل اینکه در مقابل برخی ش��یوه های منفعت طلبانه و 
برخی واردات ناجور و لگدمال ش��دن تولید داخل در زیر 
سم ستوران واردات چی ایستادیم، این هجمه ها و نغمه های 
ناکوک را می ش��نویم. به هر تقدیر پیوندی که ما با بسیج 
داریم، ناگسس��تنی اس��ت. نمکی ادامه داد: همواره اعلام 
کرده ام که بسیج یک سرمایه ملی است و نابخردانه است اگر 
مدیری در جمهوری اسلامی ایران از این سرمایه استفاده 
مطلوب را نبرد. امروز در مرحله ای هستیم که خوشبختانه 
به رغم همه فش��ارهایی که ویروس موتاسیون یافته آورد، 
در مرحله س��رازیری پیک چهارم کرونا هس��تیم و با چند 
مکانی��زم که قبلا اعلام کردم پیش می رویم. نمکی گفت: 
در این پیک اگرچه ویروس کشنده تر و مهاجم تر بود اما با 
همه این اوصاف ۲/۵ برابر تعداد بیماران بس��تری در پیک 
سوم، بیمار بستری داشتیم. اگرچه جان  باختن حتی یک 
نفر هم برای ما زیاد بود اما موارد سرپایی و بستری، نصف 
پیک قبلی بود. به رغم بالا بودن قدرت سرایت و کشندگی 
ویروس، اینها دستاوردهای بزرگی برای جمهوری اسلامی 
اس��ت. وزیر بهداشت افزود: امروز فاز جدیدی از طرحی را 
که به نام شهید سلیمانی مزین است دنبال می کنیم و آن 
هم اضافه شدن چند حرکت جدید به مجموعه فعالیت های 
قبلی اس��ت؛ اول اینکه بتوانیم در بعد نظارت از مجموعه 
بس��یج کمک بیش��تری بگیریم، دوم بتوانیم در قرنطینه 

بیماران کرون��ا از این ظرفیت کمک بگیریم تا افرادی که 
مبتلا بوده و شناسایی شده اند، سرگردان نشوند تا دیگران 
را آل��وده کنن��د. از هم��ه مهم تر با حرکتی ک��ه در حوزه 
واکسیناس��یون آغاز کرده ایم که به صورت گسترده ادامه 
می یابد، چه با واردات انبوه واکسن برای این ماه و ماه بعد 
و چه با تولید واکس��ن داخلی ان شاءالله طبق برنامه همه 

گروه های هدف را واکسینه خواهیم کرد.

معاون وزارت بهداشت در جمع نیروهای بسیجی  از اجرای گام پنجم طرح شهید سلیمانی خبر داد

 بسیج به دولت برای واکسیناسیون سراسری
وزیر بهداشت: در مرحله سرازیری پیک چهارم کرونا هستیم
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ونا    ۳۹۴ بیمار مبتلا به کر
طی 2۴ ساعت جان باختند

آمار قربانیان بیماری »کووید-19« در کشور باز 
هم افزایشی شد، طوری که طی 2۴ ساعت 39۴ نفر 
دیگر از هموطنان  به دلیل ابتلا به این بیماری جان 
خود را از دس�ت دادند. به گزارش»وطن امروز«، با 
اینکه وزیر بهداشت معتقد است در مرحله سرازیری 
از قله پیک چهارم کرونا ق�رار داریم، گزارش های 
مستند حکایت از مرگ 39۴ بیمار »کووید-19« در 
کشور از ظهر شنبه تا ظهر یکشنبه 12 اردیبهشت 
دارد. بنابر اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت بهداشت، طی این مدت بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، 18 هزار و 698 بیمار جدید مبتلا 
به »کووید-19« در کشور شناسایی شدند که 2 هزار 
و 711 نفر از آنها بس�تری شدند تا مجموع بیماران 
»کووید-19« در کش�ور به 2 میلیون و 53۴ هزار و 
855 نفر برسد. همچنین مجموع جان باختگان این 
بیماری در کش�ور هم تاکنون ب�ه 72 هزار و ۴8۴ 
نفر رس�یده است. از طرفی خوش�بختانه تاکنون 
ی�ک میلیون و 988 ه�زار و 165 نف�ر از بیماران، 
بهبود یافته یا از بیمارس�تان ها ترخیص ش�ده اند. 
این در حالی است که 5 هزار و ۴۴3 نفر از بیماران 
مبتلا به »کووی�د-19« در بخش  مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند. گفتنی است 
در حال حاضر 198 ش�هر کشور در وضعیت قرمز، 
157 شهر در وضعیت نارنجی، 8۴ شهر در وضعیت 
زرد و 9 شهر در وضعیت آبی بیماری »کووید-19« 
ق�رار دارند. بن�ا بر اع�لام مرکز رواب�ط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت بهداشت، تاکنون 956 هزار و 
۴23 نفر دوز اول واکس�ن کرونا و 218 هزار و 631 
نفر نی�ز دوز دوم را تزریق کرده اند و بدین ترتیب 
مجموع واکس�ن های تزریق شده در کشور به یک 

میلیون و 175 هزار و 5۴ دوز رسید.


